
Vejtræer kan være på vej i grundejerforeningen  
Status på projekt om etablering af vejtræer i G/F Villabyen Landlyst  

På generalforsamlingen 20. marts ’22 fortalte foreningens mini-træudvalg bestående af Marianne 
Bennetzen og Rikke Skibye-Lotz, at træudvalget siden sidste generalforsamling i september ’21 har arbejdet 
videre med at undersøge mulighederne for vejtræer til forskønnelse af vores veje i grundejerforeningen.  

Træudvalget fortalte:  

• På nuværende tidspunkt ser det ud til, at projektet vil kunne lykkes – og endda med en så fornuftig 
projektøkonomi, at vi vil kunne få flere vejtræer end tidligere skitseret. P.t. arbejdes med et budget på 
ca. 5.000 kr./træ mod de tidligere skitserede 20.000 kr./træ.  

• Københavns Kommunes ”Biodiversitetspulje” er søgt om tilskud til træerne.  

• Mini-træudvalget har udvekslet erfaringer med naboveje, der har gennemført tilsvarende projekt.  

• Hvis grundejerforeningens medlemmer stemmer for vejtræer i løbet af foråret, vil træerne kunne 
etableres i efteråret 2022, såfremt Københavns Kommune godkender projektet.  

Træudvalget har søgt inspiration af andre projekter i området. Fx er der for nyligt etableret vejtræer på 
Formosavej og naboveje. Alle medlemmer opfordres til en gåtur i området for at fornemme, hvordan 
vejtræer kan bidrage til forskønnelse af veje.  

Træer placeret i fortovenes kant  

Der arbejdes med et projekt, hvor:  

• Vejtræer placeres i fortovets kant (mellem fortovsflise og kantsten). På den måde bevares 

parkeringsmuligheder i foreningen.  

• Der udgraves i ca. 60 cm dybde. Træerne etableres med plantestokke og vandingsposer. Der udlægges 
fiberdug og granitskærver ovenpå den blottede plantejord, så det er nemmere at vedligeholde for 
ukrudt. Ved etablering af træerne, vil træerne være 2,5m-3m høje.   

Vedligehold og pleje af træerne påhviler grundejerforeningens medlemmer  

Det løbende vedligehold forventes varetaget af grundejerforeningens medlemmer. Etablering af vejtræer 

medfører, at foreningens medlemmer det første år efter plantning skal vande træerne to gange ugentligt i 

tørre perioder. Endvidere skal medlemmerne forestå den løbende pleje og vedligehold af træer og bede.  

Der må forventes omkostninger til beskæring af træerne med nogle års mellemrum, så træerne egner sig 

som vejtræer, dvs. ikke hænger for meget ud over vejene eller giver skygge i haverne.   

En ekstraordinær generalforsamling i løbet af foråret skal beslutte projektet  

I løbet af april vil der være dialog med den enkelte grundejer ift. placering af træer (NB: alene de 
medlemmer, der får et træ foran deres matrikel). Her drøftes placering af det enkelte træ med 
hensyntagen til overkørsler, elknudepunkter, gadebelysning etc. 

Herefter er vi klar med beslutningsoplæg til en ekstraordinær generalforsamling. I forlængelse af beslutning 
i grundejerforeningen, vil vi søge godkendelse til projektet i Københavns Kommune. Forløber alt, som vi 
håber, vil vejtræer kunne etableres i efteråret 2022 i perioden medio oktober-ultimo november.  

Bemærkninger fra deltagere på generalforsamlingen 20. marts 2022  

Fra generalforsamlingen var der generel stor opbakning til projektet og ønske om flere træer end det 

oprindelige projekt. Endvidere var der følgende bemærkninger:  

• Kan vi være sikre på, at træerne ikke ødelægger asfaltbelægning og fortov? 

• Kan man overveje afslutning af udgravning i fortov med en pæn kant?  

• Vi kan indføre ”træernes dag” i foreningen og hjælpe hinanden med vedligehold og beskæring.  


